
Open brief:

Aan: Waterschap de Dommel, 

        Tav dhr. Erik de Ridder, Watergraaf, 

              de leden van het dagelijks bestuur

              de leden van het algemeen bestuur.

        

Eindhoven, 21 mei 2023,

Geachte meneer de Ridder, geacht bestuur van Waterschap De Dommel,

Op 15 maart dit jaar zijn de waterschapsverkiezingen geweest, ook bij Waterschap de 
Dommel is een nieuw bestuur gekozen. Wij feliciteren u met uw benoemingen, en wensen 
u veel succes bij uw werk!

Vanuit Milieudefensie Eindhoven zien wij uw werk als uiterst belangrijk en urgent, wij 
maken ons grote zorgen over de kwaliteit van Nederlands oppervlaktewater. En wij niet 
alleen!

Rapporten van deskundigen en berichten in de media geven aan dat het Nederlandse 
oppervlaktewater het vieste van heel Europa is. Slechts 1 procent van het water voldoet 
aan de kwalificatie „goed“. De kans is dan ook klein dat we tijdig voldoen aan de 
Europese Kaderrichtlijn Water, we gaan de Europese doelen niet halen, met daarbij risico 
op enorme boetes. Grootste knelpunten zijn:

- * Verontreiniging door chemische stoffen uit landbouw en industrie
* Te hoge nutriëntenbelasting (stikstof, fosfor)
* Te snel afvoeren van water (hydrodynamiek) 
* Te veel onttrekking van grondwater

Wij constateren dat er de laatste jaren echt te weinig is gedaan aan het structureel 
realiseren van kwalitatief schoon oppervlaktewater. 

Het door Waterschap de Dommel in 2022 gepresenteerde Waterbeheerprogramma 2022-
2027 is op dit punt volstrekt onvoldoende. Je kunt niet volstaan met een beleid dat blijft 
steken op “wat goed is moet goed blijven” als je weet dat de waterkwaliteit zo slecht is. 
We missen de urgentie en ambitie om snel tot een efficiëntere aanpak te komen. 
Met name als het gaat om het verstrekken en handhaven van vergunningen en de 
bescherming van de beekdalen tegen chemische vervuiling. Vergunningen dienen waar 
nodig en mogelijk te worden herzien. In de eerste plaats dient ervoor gezorgd wordt dat 



stoffen niet in het water terecht komen, en in de tweede plaats dat stoffen die toch in 
het water terecht komen, eruit gehaald worden. Dringend noodzakelijk hierbij is dat de 
vervuilers worden aangepakt en worden aangesproken op hun verantwoordelijkheid 
(moreel, juridisch en financieel).

Niet het belang van de industrie en landbouw dient voorop gesteld te worden, maar 
kwaliteit van water en daarmee de gezondheid van mens en natuur. 

Als Milieudefensie streven wij naar een gezonde wereld waarin schoon en gezond water 
een belangrijk element is. De zorgelijke toestand van ons Nederlandse oppervlakte water 
kan en mag niet blijven bestaan. Niet alleen omdat toekomstige wetten dat vereisen, 
maar ook uit een eigen zorgplicht voor ons land, onze inwoners en onze natuur en, niet in 
de laatste plaats, met oog voor komende generaties. Wat wij van u verwachten is dat u 
een concreet, ambitieus plan van aanpak opstelt met daarin hoe u het water binnen de 
wettelijke termijn schoner wilt maken. Wij zien dit plan graag voor 1 oktober 2023 
tegemoet. 

Deze brief is vooral bedoeld als een aanmoediging en een uitnodiging om het urgente 
probleem van de slechte waterkwaliteit nu voortvarend aan te pakken. Wij gaan daartoe 
ook graag met u het gesprek aan. Ons doel is dat alle bij de waterkwaliteit betrokken 
partijen, zoals uw Waterschap, het Rijk, de Provincies en gemeenten, hun bijdrage 
leveren. 
Wij hopen dat u tot de trekkers van de transitie naar schoon water gaat behoren.

Deze open brief sturen wij tevens naar Eindhovens Dagblad en Studio 040

Met vriendelijke groet,

Milieudefensie Eindhoven,

Bernard Gerard, secretaris, bjmgerard@gmail.com 

Andreas Thurau, bestuurslid, thurau.1@kpnmail.nl
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